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Voorstel 

1. Het Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld vaststellen. 
2. Het restant van de € 4.5 mm. die is opgenomen in de meerjarenbegroting als volgt uitgeven aan 

investeringen in sportaccommodaties: 
€ 210.000 in 2019; 
€ 881.000 in 2020; 
€ 2.772.000 in 2021 en 2022. 

3. De kosten dekken uit het budget Integraal Sportaccommodatieplan. 

Inleiding 
Wij willen toekomstbestendige sportverenigingen en sportaccommodaties, de gezondheid van mensen 
verhogen en de sociale binding en leefbaarheid versterken. Ook streven wij naar duurzame binnen- en 
buitensportverenigingen die voor iedereen toegankelijk en beschikbaar zijn en waar mogelijk dichtbij. 
Tot slot willen we met ons preventieve gezondheidsbeleid meer mensen (meer) in beweging brengen. 

Sportaccommodaties zijn belangrijk voor deze ambities. Daarom staat in het coalitieakkoord 2018-
2022 dat er een integraal sportaccommodatieplan komt in samenspraak met de diverse verenigingen. 
U wilt € 4.5 mln. investeren in sportaccommodaties de komende jaren. We hebben al geInvesteerd in 
een kunstgrasveld voor Voetbalvereniging (VV) Roden en 2 padelbanen voor de Norger 
Tennisvereniging (NTV). 

VV Roden heeft een kunstgrasveld gekregen, omdat de vereniging een tekort aan trainingsvelden had. 
Ook andere (voetbal)verenigingen en scholen kunnen het veld gebruiken. Het veld ligt er. 

Sinds juni van dit jaar gebruikt NTV de padelbanen. Wat hebben de banen de vereniging opgeleverd? 

• 60 tennissers die padel spelen, 30 daarvan krijgen oak padelles. 

• 4 padel-competitieteams. 

• 25 nieuwe eden die lid zijn geworden am padel spelen. 



Tennisvereniging (TV) REO heeft zelf al een padelbaan aangelegd en wil graag nog een tweede baan 
aanleggen. De vereniging heeft dit jaar 60 nieuwe leden gekregen, de grootste stijging sinds jaren. 
Jong en oud(er) gebruiken de padelbaan. Ook doen drie teams mee aan de padelcompetitie en geeft 
Tennisschool Noordenveld padellessen. TV REO is gegroeid door de padelbaan en wil verder groeien 
met de tweede baan. 
In het bijgevoegde Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld hebben we in kaart gebracht waar 
binnen- en buitensportsportverenigingen en andere sportaanbieders in Noordenveld heen willen, wat 
hun wensen en behoeften zijn en hoe we daarmee samen aan de slag gaan. Dat hebben we gedaan 
met grote(re) en kleine(re) verenigingen, want we vinden alle verenigingen even belangrijk. 

In dit voorstel kunt u lezen: 
• Waarom we een Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld willen en wat de doelstellingen 

zijn. 
• Hoe het sportaccommodatieplan tot stand is gekomen. 
• Wat de kaders en uitgangspunten zijn voor de investeringen die we willen doen. 
• In welke sportaccommodaties we samen met de sportverenigingen en andere sportaanbieders 

willen investeren de komende jaren. 

We geven minimaal een keer per jaar de (financiele) stand van zaken weer via de P&C cyclus. We 
stellen de uitvoering van de plannen bij als dat nodig is. 

Waarom willen we een Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld? 
In het coalitieakkoord 2018-2022 staat: 
"Er komt een sportbreed 'Integraal Sport Accommodatie Plan (ISAP), dat voortborduurt op de reeds 
gedane inventarisatie van Sport Drenthe en dat in samenspraak met de diverse verenigingen wordt 
opgesteld. Met dit plan wordt in kaart gebracht wat de behoeften van de verschillende verenigingen 
zijn en hoe en wanneer deze worden gerealiseerd. Veilige kunstgrasvelden krijgen in het ISAP een 
zeer nadrukkelijke plek waar de gemeente substantieel aan bijdraagt. Realisatie en uitvoering wordt 
opgepakt in nauwe samenspraak met betrokkenen (inwoners, scholen, bedrijven, sportverenigingen). 
Ter voorkoming van desinvesteringen wordt bij de opstelling van het ISAP rekening gehouden met de 
lange termijn en met mogelijke samenwerkingsverbanden. Aan een goed en toekomstbestendig plan, 
gebaseerd op samenwerking, zijn we bereid substantieel bij te dragen. Plannen die er al liggen worden 
snel opgepakt, mits passend binnen dit uitgangspunt." 

Een tweede reden voor het sportaccommodatieplan is, dat we samenwerking willen stimuleren tussen 
bijvoorbeeld sportverenigingen, scholen en andere maatschappelijke organisaties. Hiervoor willen we 
graag een Lokaal Sport- en Beweegakkoord Noordenveld sluiten met sportverenigingen en andere 
organisaties als zij dat ook willen. Door samenwerking tussen sportverenigingen en andere 
organisaties willen we bereiken dat ledereen plezier in sport en bewegen kan hebben. Nu en in de 
toekomst. Ongehinderd, in een veilige en gezonde omgeving. Een leven lang. Als sporter, vrijwilliger 
of toeschouwer. Hiervoor hebben we goede sportaccommodaties nodig. 

Tot slot is het goed om af en toe te onderzoeken of de accommodaties nog aansluiten op de 
(toekomstige) behoefte. Daarom heeft het Mulier Instituut onderzoek gedaan naar de (toekomstige) 
behoefte aan ruimte voor buiten- en binnensport. 



Wat zijn de doelstellingen van het Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld? 
De doelstellingen van het plan zijn: 
• Een overzicht geven van de toekomstplannen en (accommodatie)wensen van: 

sportverenigingen met een eigen accommodatie; 
maneges; 
zwembaden; 

- binnensportverenigingen. 
• Samen met sportverenigingen en andere sportaanbieders investeren in sportaccommodaties die: 

Aan de (toekomstige) sport- en beweegbehoefte voldoen. 
- Mensen (blijven) uitdagen om te sporten en bewegen. 
- Toegankelijk en bereikbaar zijn voor iedereen. 
- Duurzaam zijn. 

Voor onze binnensportaccommodaties zoals Sportcentrum De HuIlen en De Brinkhof maken we geen 
apart investeringsplan: lnvesteringen in deze accommodaties hebben we opgenomen in de begroting. 

Hoe is het Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld tot stand gekomen? 
Voor het integrate sportaccommodatieplan hebben sportaanbieders toekomstplannen gemaakt, 
hebben we verenigingsbijeenkomsten georganiseerd en heeft het Muller Instituut onderzoek gedaan. 
Alle sportaanbieders hebben de ruimte gekregen om mee te denken over de toekomst en om 
(accommodatie)wensen aan te geven. Daarbij hebben we hen ook gewezen op eigen 
verantwoordelijkheden, cofinanciering, duurzaamheid en samenwerking. 

Toekomstplannen van sportaanbieders met een accommodatie  
We hebben de besturen van sportverenigingen met een eigen accommodatie, maneges en zwembaden 
uitgedaagd toekomstplannen te maken: Wat hebben zij nodig om de komende 10 tot 15 jaren 'vooruit' 
te kunnen? We hebben hun gevraagd de volgende onderwerpen uit te werken in de toekomstplannen: 
• Accommodatiewensen. In het coalitieakkoord staat dat het college van B&W concrete en duurzame 

plannen snel oppakt. Voorbeelden hiervan zijn de aanleg van padelbanen op de 
tennisaccommodatie in Norg en een kunstgrasveld bij Voetbalvereniging Roden. 

• Toekomstige rot: Hoe zien de sportverenigingen, maneges en zwembaden hun toekomstige rot en 
de toekomst van 'hun sport? 

• Samenwerking: Met welke andere (sport)verenigingen en organisaties willen zij samenwerken en 
hoe? 

• Duurzaamheid: Welke duurzaamheidsinvesteringen willen de besturen van de 
buitensportverenigingen, maneges en zwembaden doen? En wat zijn de (verwachte) besparingen 
van de investeringen? 

In hoofdstuk 4 van het Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld staan samenvattingen van de 
toekomstplannen per sport en accommodatiewensen van de verenigingen en andere sportaanbieders. 
Alle toekomstplannen en visies liggen ter inzage bij de griffier. 

Verenigingsbiieenkomsten  
Naast de toekomstplannen van sportaanbieders met een eigen accommodatie hebben we ook de 
binnensportverenigingen gevraagd hoe zij de toekomst zien en wat hun wensen en behoeften zijn. 
Hiervoor hebben we een aantal verenigingsbijeenkonnsten georganiseerd. Op de bijeenkomsten waren 
ook verenigingen die binnen en buiten spelen, bijvoorbeeld korfbal- en voetbalverenigingen. Hieronder 
staan enkele conclusies van de bijeenkomsten. 



• Veel binnensportverenigingen die het hele jaar binnen sporten, hebben te maken met een terugloop 
van het aantal leden en vrijwilligers. Daarom betalen steeds meer verenigingen hun vrijwilligers. 
De meeste verenigingen vinden het aanbod aan binnensportaccommodaties in Noordenveld 
voldoende voor hun activiteiten. Mixed Hockey Club (MHC) Roden ervaart als enige vereniging een 
tekort aan binnensportruimte. Daarom huurt MHC tijdens het zaalseizoen de sporthal in Leek. 
Buitensportverenigingen willen in de wintermaanden meer gebruik maken van overdekte 
sportaccommodaties. Hierdoor ontstaat meer concurrentie tijdens piekuren. 

• De binnensportverenigingen hebben nauwelijks overleg met elkaar. De verenigingen hebben vaak 
alleen contact met (de verhuurafdeling van) de gemeente Noordenveld. De verenigingen denken 
dat zij voordeel hebben bij meer overleg, bijvoorbeeld over gedeelde zaalhuur of het wisselen van 
zaaltijden. 
De verenigingen willen graag meepraten over het beheer en de exploitatie van de sporthallen. Zij 
willen graag meedenken over bijvoorbeeld toewijzing van zaaltijden, inrichting van de hallen en 
besluiten over renovatie en grootonderhoud. We gaan jaarlijks verenigingsbijeenkomsten houden, 
zodat we samen de binnensportaccommodaties zo goed mogelijk kunnen beheren en exploiteren. 
Bovendien blijven we op de hoogte van wat er speelt bij de verenigingen. 
Tarieven van sportaccommodaties zijn geen bedreiging voor het sportaanbod en de toekomst van 
de sportverenigingen. We zien dan ook geen aanleiding am de tarieven aan te passen. 

Onderzoek Muller Instituut 
Het Mulier lnstituut heeft onderzoek gedaan naar de (toekomstige) behoefte aan ruimte voor buiten-
en binnensport en het bewegingsonderwijs. Oak heeft het instituut onderzoek gedaan naar hoe het 
gaat met de sportverenigingen. 

Een aantal conclusies en aanbevelingen van het Mulier instituut kunt u terugvinden in paragraaf 3.3 
van het Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld. Het complete onderzoeksrapport vindt u in 
bijlage 3. 

Kaders en uitgangspunten voor het Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld 
We hebben de volgende kaders en uitgangspunten gebruikt voor het sportaccommodatieplan: 
• samenwerking; 
• duurzaamheid; 
• toegankelijkheid; 
• gebiedsontwikkeling in Roden-Zuid; 
• de conclusies en aanbevelingen van het Mulier lnstituut; 
• uitgangspunten voor onze investeringen in sportaccommodaties. 

Samenwerkinq  
Het sportaccommodatieplan hebben we gemaakt in samenspel met sportverenigingen en andere 
sportaanbieders, want samen sta je sterk(er). Dat bewijzen bijvoorbeeld Stichting Beweegdorp Norg 
en Stichting Peize in Beweging, die samen met verenigingen en instellingen mensen in beweging 
brengen en houden. Beide stichtingen zorgen lokaal voor verbinding tussen bijvoorbeeld 
(sport)verenigingen, scholen en andere organisaties. Wij vinden dit een mooie manier van 
samenwerking die we oak in andere dorpen gaan stimuleren. 



Samen nadenken over de toekomst van spor 	n bewegen heeft meer opgeleverd dan het z 
sportaccommodatieplan: Sportverenigingen en -sticIjtingen weten elkaar beter te vinden, helpen elkaar 
en werken meer samen. Voorbeelden zijn de o ierleggen tussen de voetbalverenigingen en de 
samenwerking tussen de zwembaden. En de ijsverenigingen hebben voor het eerst sinds jaren weer 
eens overlegd met elkaar. 

We blijven verenigingen en andere organisaties stimuleren meer samen op te trekken, bijvoorbeeld 
door verenigingsbijeenkomsten te organiseren en verenigingsondersteuning. Ook bij onderhoud, 
renovatie en nieuwbouw van sportaccommodaties kijken we voortdurend of samenwerking wat kan 
opleveren. Samenwerking kan ook bijdragen aan vermindering van de druk bij vrijwilligers. 

Duurzaamheid 
We werken aan een duurzaam Noordenveld, zodat ook toekomstige generaties goed kunnen wonen, 
werken, recreeren en sporten in onze gemeente. Energiebesparing en duurzame energie zijn hierin 
belangrijke ingredienten. We zitten in een transitie naar een energievoorziening die geen effect op het 
klimaat heeft. Die verandering kunnen we niet alleen. We zoeken daarvoor de samenwerking op. Het 
is dan ook mooi om te zien dat ook veel sportverenigingen en stichtingen willen investeren in 
duurzaamheid. Ze geven daarmee het goede voorbeeld. Dat juichen we toe. De duurzame 
investeringen zijn goed voor het milieu, het imago en de exploitatielasten. 

De sportverenigingen en andere sportaanbieders hebben hun verduurzamingswensen in beeld 
gebracht en met ons gedeeld. In het sportaccommodatieplan houden we rekening met de (geschatte) 
kosten van deze wensen. Verder gaan we samen met de verenigingen en andere sportaanbieders 
zoveel mogelijk subsidie aanvragen. We doen een apart dekkingsvoorstel voor de uitvoering van 
duurzaamheidsmaatregelen als we te weinig geld hebben. 

Ook andere investeringen in de sportaccommodaties doen we zo duurzaam mogelijk. Bij bijvoorbeeld 
de aanleg van het kunstgrasveld van VV Roden is duurzaamheid een van de uitganspunten voor de 
aanleg, naast kwaliteit en veiligheid. 

Toeciankeliikheid 
ledereen heeft het recht om vrije tijd naar eigen inzicht in te delen. Ook mensen met een beperking 
moeten kunnen meedoen aan sport en bewegen, want sport en bewegen is belangrijk. Sport en 
bewegen is leuk en zorgt ook nog eens voor ontspanning, ontmoeting, plezier, trots, saamhorigheid en 
gezond oud worden. De sociale contacten die mensen opdoen, dragen bij aan voorkoming van 
isolement en een gevoel van eenzaamheid. 

We moeten rekening houden met de bereikbaarheid van en het vervoer naar sportaccommodaties, 
verenigingen en recreatiegebieden om sporten en bewegen voor iedereen mogelijk te maken. 
Ook moeten sportaccommodaties en sportverenigingen voor iedereen fysiek toegankelijk zijn. 

Toegankelijk Noordenveld maakt 'een rondje langs de velden' om samen met de sportverenigingen en 
andere sportaanbieders zoveel mogelijk accommodaties voor iedereen goed bereikbaar, bruikbaar en 
toegankelijk te maken. We financieren de adviezen van Toegankelijk Noordenveld met de € 4.5 mm., 
met het geld voor toegankelijkheid en met subsidies die sportaanbieders kunnen krijgen voor 
toegankelijkheidsmaatregelen. 



Gebiedsontwikkelinq in Roden-Zuid  
Voor Roden-Zuid maken we een gebiedsplan. We laten daarin zien welke mogelijkheden het gebied 
heeft voor onder andere onder andere water, groen, wonen, verkeer en sport. De planning is dat voOr 
de zomer 2020 de raad zich kan uitspreken over mogelijke locaties van de diverse functies. 

Wij gaan in Roden-Zuid voor een concentratie van wedstrijd- en trainingssportaccommodaties. Bij de 
verkenning van mogelijke locaties houden we ook rekening met de mogelijke bouw van een nieuwe 
school. We hebben gesproken met de sportverenigingen in het gebied over deze gedachte. 

Korfbalvereniging (KV) Noordenveld, Mixed Hockey Club (MHC) Roden, TV RED en Voetbalvereniging 
(VV) ONR zijn positief over gezamenlijk gebruik van voorzieningen, bijvoorbeeld kleedkamers en 
parkeerplaatsen. De verenigingen vinden daarbij het behoud van hun zelfstandigheid en 
bereikbaarheid van de sportaccommodaties met de fiets en het openbaar vervoer belangrijk. 

Toekomstbestendiq 
Het Mulier Instituut heeft onderzoek gedaan naar de (toekomstige) behoefte aan binnensport- en 
buitensportruimte en hoe het gaat met de verenigingen (zie bijlage 3). 

Het aanbod aan binnensportruimte biedt de verenigingen voldoende ruimte om zich te ontwikkelen de 
komende jaren. Ook hebben we voldoende ruimte voor het bewegingsonderwijs, er is zelfs nog ruimte 
voor uitbreiding van het aantal klokuren voor bewegingsonderwijs. 
Een vermindering van de binnensportruimte is niet wenselijk voor de sportverenigingen en leefbaarheid 
en niet mogelijk door onze taakstelling voor het bewegingsonderwijs. Het advies van het Mulier instituut 
is dan ook instandhouding van het aanbod aan binnensportruimte. 

Het is de verwachting dat ook de meeste buitensportverenigingen in de toekomst voldoende ruimte 
hebben voor hun activiteiten. Een aantal voetbalverenigingen had/heeft een tekort aan velden of krijgt 
dat in de toekomst misschien. Door te investeren in (kunstgras)velden kunnen we de (toekomstige) 
tekorten oplossen. Ook houden we bij onze investeringen rekening met een aantal trends zoals de 
opkomst van padeltennis. 

Verder heeft Noordenveld (ruim) voldoende zwemwater en hebben de inwoners relatief veel 
mogelijkheden om te sporten en bewegen in de openbare ruimte. We investeren op dit moment 
bijvoorbeeld nog in ATB-, wandel- en kanoroutes. 

Uitqanqspunten voor onze invest erinqen  
U wilt € 4.5 mln. investeren in sportaccommodaties de komende jaren. De sportverenigingen en andere 
sportaanbieders hebben voor een veel hoger bedrag aan wensen. Door keuzes te maken, met externe 
subsidies en met een eigen bijdrage van de sportaanbieders gaan we zoveel mogelijk wensen uitvoeren 
binnen het beschikbare budget. 

We zijn uitgegaan van de volgende uitgangspunten om zoveel mogelijk wensen mogelijk te maken 
binnen het beschikbare budget: 



1. Onze bijdrage leidt tot een verbetering van de sportinfrastructuur in Noordenveld. Dit betekent dat 
we investeren in: 
• nieuwe sportaccommodaties of; 
• uitbreidingen van bestaande sportaccommodaties en/of; 
• renovaties van bestaande sportaccommodaties en/of; 
• energiezuinige(re) sportaccommodaties. 

2. Onze bijdrage leidt tot een vergroting van de mogelijkheden voor breedtesport in Noordenveld. 
3. Voor atletiek, hockey, judo, korfbal, tennis en voetbal investeren we in de volgende 

basisvoorzieningen met bondsnormen die nodig zijn om de sporten te kunnen beoefenen en die 
passen bij de toekomstige behoefte: 
• velden, banen en vloeren; 
• kleedkamers en douches; 
• scheidsrechter ruimtes; 
• EHBO ruimtes; 
• Verlichting van trainingsvelden en banen. 
We investeren met het beschikbare budget niet in bijvoorbeeld kantines, ballenvangers, dug-outs, 
omheiningen en tribunes. Binnen het budget voor onderhoud van sportvelden subsidieren we 
incidenteel doelen, ballenvangers en omheiningen. 

4. We investeren met voorrang in capaciteitsproblemen van de basisvoorzieningen. De resultaten en 
aanbevelingen van het onderzoek naar de ruimtebehoefte voor buiten- en binnensport zijn hiervoor 
richtinggevend. 

5. Onze investeringen in ijsbanen, zwembaden en maneges zijn maatwerk. 
6. In de sportaccommodaties in Roden-Zuid investeren we in voorzieningen die: 

• verplaatsbaar zijn en/of; 
• het overwegen waard zijn. 

7. lnvesteringen om accommodaties energiezuinige(r) te maken dragen bij aan onze 
duurzaamheidsdoelstellingen. 

8. Voor onze investeringen vragen we de gebruikers van de accommodaties een minimale eigen 
bijdrage van minimaal 25%. De eigen bijdrage kan in geld, zelfwerkzaamheid en/of van andere 
organisaties zijn. De subsidie die verenigingen krijgen als compensatie voor de vervallen BTW 
aftrek mag worden meegerekend bij de eigen bijdrage. 

9. De subsidieontvanger besteedt de subsidie volgens ons aanbestedingsbeleid. 
10. Een deel van het beschikbare budget gebruiken we voor (ondersteuning bij) uitwerking van de 

accommodatiewensen. 

We hebben deze uitgangspunten voorgelegd aan de sportverenigingen en andere sportaanbieders. 
Met een aantal hebben we hierover nog een gesprek gehad. De meesten kunnen zich vinden in de 
uitgangspunten. 



Waarin investeren we de komende jaren? 
Hieronder kunt u lezen welke accommodatiewensen in aanmerking komen voor subsidie en waarin we 
samen met de sportaanbieders willen investeren: 
• We investeren een deel van het beschikbare budget in verduurzaming van sportaccommodaties. 

Bovendien gaan we samen met de verenigingen en andere sportaanbieders zoveel mogelijk 
subsidie aanvragen. We doen een apart dekkingsvoorstel voor de uitvoering van 
duurzaamheidsmaatregelen als we te weinig geld hebben. 

• We houden rekening met de adviezen van Toegankelijk Noordenveld bij onze investeringen in de 
accommodatiewensen. We financieren de adviezen met de 4.5 mm., met het geld voor 
toegankelijkheid en subsidies die de sportaanbieders kunnen aanvragen voor 
toegankelijkheidsmaatregelen. 

• Voor de sportaccommodaties in Roden-Zuid stellen we een aantal investeringen voor, zodat de 
verenigingen zich verder kunnen ontwikkelen. Grote(re) investeringen zoals renovaties en 
nieuwbouw doen we op dit moment niet totdat we meer duidelijkheid hebben over het gebiedsplan 
voor Roden-Zuid. 

• Het Mulier Instituut heeft een advies gegeven over de wensen van de 'grote sporten hockey, 
korfbal, tennis en voetbal. 

• We gaan nog in gesprek gaan met Usclub Roden, llsvereniging RAS, Ijsvereniging Huis ter Heide 
en Usvereniging Een over hun grotere toekomstplannen. Daarom hebben we in het 
investeringsplan de wensen van de verenigingen op p.m. gezet. Na de gesprekken voeren we 
samen wensen uit binnen de kaders en uitgangspunten van het sportaccommodatieplan. We komen 
hierop terug bij de jaarlijkse (financiele) stand van zaken. 

• We gaan een visie op de paardensport in Noordenveld verder uitwerken met de besturen van de 
maneges en andere paardensportorganisaties. Daarom hebben we ook de wensen van de 
paardensportorganisaties op p.m. gezet. 

We zijn tot het investeringsplan gekomen aan de hand van: 
• de kaders (samenwerking, duurzaamheid, toegankelijkheid en gebiedsontwikkeling in Roden-Zuid); 
• de conclusies en adviezen van het Mulier Instituut; 
• de uitgangspunten voor onze bijdrage aan accommodatiewensen. 

De bedragen en het jaar van uitvoering zijn richtinggevend. De werkelijke investeringsbedragen en het 
jaar van uitvoering kunnen anders worden, omdat: 
• Een deel van de bedragen gebaseerd zijn op geschatte kosten. 
• We verwachten dat we nog subsidies krijgen voor investeringen in duurzaamheid en 

toegankelijkheid. 
• Het mogelijk is dat plannen nog veranderen, bijvoorbeeld door gewijzigde planningen van 

sportaanbieders, adviezen van Toegankelijk Noordenveld of door het gebiedsplan voor Roden-
Zuid. 

• We nog in gesprek gaan met Usclub Roden, Usvereniging RAS, Usvereniging Huis ter Heide en 
Usvereniging Een over hun toekomstplannen. 

• We een visie op de paardensport in Noordenveld verder gaan uitwerken met de besturen van de 
maneges en andere paardensportorganisaties. 

Behalve in sportaccommodaties investeren we de komende jaren € 10.000 per jaar in 
verenigingsondersteuning. Verenigingen willen bijvoorbeeld hun accommodaties breder inzetten, meer 
samenwerken en beleidsplannen maken. Zij willen graag hulp hierbij. We komen hierop terug in de 
Perspectiefnota 2020. 



Geplande investerinqen sportaccommodaties 2019  
In 2019 investeren we samen met de sportverenigingen in: 
• Een upgrade van de accommodatie van VV liieuw-Roden. De vereniging renoveert het eigen 

clubgebouw. Wij subsidieren een nieuwe kleedaccommodatie in de boerderij, omdat de 
voetbalvereniging een tekort aan kleedkamers heeft. Het plan is, dat de voetbalvereniging eigenaar 
wordt van de boerderij en nieuwe kleedaccommodatie. 

• Een tweede padelbaan op het complex van TV REO, vanwege de positieve resultaten van de 
padelbanen van NTV en TV REO. Ook het Muller lnstituut schrijft, dat padelbanen 
tennisverenigingen meer mogelijkheden geven om (meer) leden te binden. 
Een baan heeft TV REO zelf al aangelegd. De verenigingen die padelbanen willen, investeren zelf 
50% van de kosten (€ 60.000). 

Geplande investeringen in 2019 
VERENIGING 	 INVESTERING 	 SUBSIDIE 

VV Nieuw-Roden 
	

Upgrade accommodatie 	€ 150.000 
VV Nieuw-Roden 

 

   

 

TV REO 
	

Padelbaan 	 € 60.000 

 

Totaal 	 210.000 

Geplande investerinqen sportaccommodaties 2020  
In 2020 hebben we inclusief het restant van 2019 (€ 278.000) € 778.000 beschikbaar. Dit investeren 
we in: 
• Een kunstgrasveld voor VV GOMOS, omdat de voetbalvereniging te weinig trainingsruimte heeft 

volgens het Muller Instituut. We gaan de mogelijkheden onderzoeken voor een multifunctioneel 
kunstgrasveld dat ook geschikt is voor KV DES. 

• Verduurzaming van de zwembaden in Peize en Norg. Beide zwembadbesturen hebben de plannen 
klaar en de financiering zo goed als 'rond'. 

Eigenlijk is het ook wenselijk cm te investeren in het trainingsveld aan de noordoostkant op het complex 
van VV Roden. Door de aanleg van het kunstgrasveld is veel zand voor het trainingsveld in depot 
gelegd, dat zo snel mogelijk meet worden gebruikt voor het trainingsveld. De atletiekvereniging krijgt 
daardoor ook meer ruimte cm te trainen. 

Geplande investeringen in 2020 
VERENIGING / 	 INVESTERING 	 SUBSIDIE 

ACCOMMODATIE 
VV GOMOS / KV DES 	Kunstgrasveld 	 € 500.000 

Openluchtbad Peize 	- Verduurzaming bad 	€ /00.000 
- Zonnepark 

Molenduinbad Norg 	Verduurzaming bad 	 € 176.000 

 

VV Roden 
	

Verbetering trainingsveld 	E 105.000 
Totaal 	 881.000 (*) 

(*) We hebben 778.000 beschikbaar in 2020. Het tekort kunnen we oplossen door de subsidies 
in de/en uit te beta/en in 2020 en 2021 



Aparte pro jecten  
Ook gaan we in 2020 verder met de plannen voor twee aparte projecten: 

• Een nieuw clubgebouw voor VV Peize. Samen met VV Peize hebben we een plan gemaakt voor 
een nieuw en duurzaam clubgebouw gekoppeld aan de naastgelegen sporthal. Een architect is 
bezig met een voorlopig ontwerp. De planning is dat we in 2020 het volgende klaar hebben: 

een definitief ontwerp van het clubgebouw; 
- planologische procedures; 

verg unning en; 
financiele afspraken. 

We hebben hiervoor een projectleider aangesteld. Begin 2021 starten we met de bouw van het 
nieuwe clubgebouw. We komen daarvoor met een apart dekkingsvoorstel. 

• Een nieuwe plek voor Manege De Hulhorst. We hebben samen met het bestuur van Rij- en 
Menvereniging Mensinghe laten onderzoeken wat er nodig is om de manege toekomstbestendig te 
maken op de huidige plek. Ook onderzoeken we met het verenigingsbestuur de haalbaarheid van 
een verplaatsing van de manege. We houden hierbij rekening met een mogelijke visie op de 
paardensport in Noordenveld: Een hippisch centrum in Noordenveld. We gaan hierover verder in 
gesprek en misschien een haalbaarheidsonderzoek doen. 
De verplaatsing van de manege is onderdeel van het gebiedsplan voor Roden-Zuid. 

Geplande investerinqen sportaccommodaties 2021  
In 2021 is € 1.334.500 beschikbaar. We zijn van plan het bedrag te investeren in: 

• atletiekvoorzieningen voor Groningen Atletiek afdeling Roden en het gezamenlijke veld VV Roden; 

• de dojo van Judovereniging Chi-Do; 
• 2 padelbanen voor TV Peize; 
• renovatie en verduurzaming van het openluchtbad in Veenhuizen; 
• Usverenigingen Roden, RAS, Huis ter Heide en Een. We gaan eerst verder in gesprek met de 

verenigingen over hun toekomstplannen en wensen. 

Ook investeren we in een aantal sportaccommodaties die in Roden-Zuid liggen: 
• Een nieuwe toplaag op het tweede kunstgrasveld van MHC Roden en LED verlichting in 

lichtmasten. De lichtmasten kunnen relatief makkelijk worden verplaatst. We investeren (voorlopig) 
niet in een renovatie van het clubgebouw totdat we meer duidelijkheid hebben over het gebiedsplan 
voor Roden-Zuid. 

• Twee kunstgrasvelden voor KV Noordenveld. We vinden een investering in kunstgrasvelden het 
overwegen waard, omdat een korfbalkunstgrasveld ongeveer 5 jaren voldoet aan de 
nieuwbouwnorm. Bovendien is kunstgras belangrijk voor de ontwikkeling van de korfbalvereniging. 

Tot slot investeren we in verduurzaming van sportaccommodaties. We gaan samen met de 
sportverenigingen en andere sportaanbieders hiervoor zoveel mogelijk subsidie aanvragen. 



LED verlichting lichtmasten 	E 22.500 MHC Roden 

Usvereniging 	 Asbestsanering dak 
Nieuw-Roden 	 clubgebouw 

LED verlichting • 565 
• 6.190 

• 5.625 

• 2.625 

825 

Vervanging dak 
clubgebouw 
LED verlichting 

Usvereniging Roderwolde 

IJsvereniging Peize - 	Nieuw dak en isolatie 	€ 	2.625 
- 	LED verlichting 	 € 	1.875 
- 	Muurisolatie clubgebouw 	€ 	1.500 
- 	Nieuwe pomp 	 € 	1.125 

E 	7.125 

E 3.450 

Geplande investeringen in 2021 
VERENIGING 	 INVESTERING 

	
SUBSIDIE 

Groningen Atletiek 
afdeling Roden 

Atletiekvoorzieningen (200m 	181.500 
baan, discuskooi 
verspringbak en verlichting) 
Natuurgrasveld voor atletiek 	67.500 
en voetbal plus verlichting 	249.000 

Judovereniging Chi-Do 	Douches en kozijnen 	 E 20.000 

TV Peize 	 2 padelbanen 	 60.000 

Openluchtbad Veenhuizen 	Renovatie bad (wanden 	210.000 
bassins, afdekdekens, 
duikstelling en terrassen) 

MHC Roden 	 Kunstgrasveld 	 E 172.500 

KV Noordenveld 
	

Twee kunstgrasvelden 	 136.500 

Usverenigingen 	Roden, Toekomstplannen en wensen 	p.m. 
RAS, Huis ter Heide en verder uitwerken 
Een 

Totaal 	 € 848.000 

Geplande duurzaamheidsinvesteringen in 2021 
VERENIGING 	 INVESTERING 

	
SUBSIDIE 



Usvereniging Westervelde 

VV Nieuw-Roden 

VV ONR 

VV Peize 

VV Veenhuizen 

TV Peize 

TV Roderwolde 

III 

Openluchtbad Veenhuizen 

Usvereniging Langelo 	Nieuwe stuw 	 € 3.000 
Nieuwe schutting 	 € 	750  

• 3.750 
- Zonnepanelen (vereniging 

werkt dit nog verder uit) 

IJsvereniging Norg 

Usvereniging Veenhuizen 

Nieuwe vloer clubgebouw 	€ 6.750 
Zonnepanelen 

E 	2.250 
9.000 

Vervanging radiator en 
boiler 
Lichtmasten 
Renovatie vloer 
clubgebouw 
Fietsenstalling 

€ 	4.690 

€ 	2.250 
€ 	565 

0 
€ 	7.505 

LED verlichting € 	7.500 

LED verlichting lichtmasten € 	26.250 

- 	Lichtmasten 
- 	Verduurzaming 

€ 	4 500 
€ 	3.375 
€ 	7.875 

LED verlichting lichtmasten p.m. 

LED verlichting lichtmasten 
Verduurzaming 
clubgebouw 

€ 	18.750 

€ 	9.000 
€ 	27.750 

LED verlichting lichtmasten 18.750 

Dakisolatie clubgebouw 
Vervangen kozijnen 
LED verlichting lichtmasten 
Dubbel glas 

€ 	8.000 
€ 	6.350 
€ 	3.200 

€ 	2.765 
20.315 

Verduurzaming bad 45.000 

Totaal € 212.960 



Geplande investerincien met het restantbudgeti, 
Het restant van het beschikbare budget willen we r serveren voor: 
• Het nieuwe clubgebouw van VV Peize. 
• Eventuele andere investeringen in sportaccommodaties in Roden-Zuid. 
• Uitvoering van (een deel van) de adviezen van Toegankelijk Noordenveld. 
• Investeringen in de paardensport. 

In hoofdstuk 5 van het sportaccommodatieplan staat een uitgebreide toelichting op de investeringen. 

Ter inzage liggende stukken 
1. Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld. 
2. Toekomstplannen en visies van sportverenigingen en andere sportaanbieders (bij de griffier). 
3. Onderzoek 'Ruimte voor sport in Noordenveld' van het Muller Instituut. 

Burgemeester en wethouders van de gemeente Noordenveld, 
Klaas Smid, burgemeester 	 Marinus van der Wal, directeur — secretaris 

Overleg Raadscommissie 
Dit voorstel is besproken in de oordeelsvormende vergadering op 5 februari 2020. 
De commissie kan zich met het voorstel verenigen. Het voorstel wordt geagendeerd voor de 
besluitvormende vergadering van 26 februari 2020. 

J. ten Hoor, voorzitter 	 C. Vos, griffier 



Voorzitter, 

No: 5.1/26022020 
Onderwerp: Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld 

De Raad van de gemeente Noordenveld, 

gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders van 10 december 2019 

gelet op de bepalingen van de gemeentewet, 

BESLUIT 
1. Het Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld vaststellen. 
2. Het restant van de € 4.5 mm. die is opgenomen in de meerjarenbegroting als volgt uitgeven aan 

investeringen in sportaccommodaties: 
- 	€ 210.000 in 2019; 
- 	€ 881.000 in 2020; 
- 	€ 2.772.000 in 2021 en 2022. 

3. De kosten dekken uit het budget Integraal Sportaccommodatieplan 
4. Het Integraal Sportaccommodatieplan jaarlijks te evalueren 
5. Het ISAP op pagina 14 te wijzigen door het toevoegen van een nieuw punt 3 als volgt: Onze 

bijdrage leidt, waar nodig, tot een verbetering dan wet vergroting van de toegankelijkheid van 
sportaccommodaties voor actieve dan wet passieve sportbeoefening. Bij twijfel over de kwaliteit 
van de toegankelijkheid van een accommodatie zal advies worden ingewonnen bij 'Toegankelijk 
Noordenveld'. 

Roden, 26 februari 2020 

De Raad van de 	e hte 	ordenveld, 



year de 
Inwoner 

LUST GRUEN ROORDENVELD 

Besluit: 	ay.,norn  

)cor 

(con , cti,vv) 

LGN 

Amendement jaarlijkse evaluatie Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld 

te behandelen in de raadsvergadering van 26 februari 2020 bij agendapunt 5.1, Integraal 
Sportaccommodatieplan 

De raad van de gemeente Noordenveld, in vergadering bijeen, 

overwegende: 

- Het Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld geeft een redelijk goed beeld van de 
behoefte aan investeringen in accommodaties op dit moment. 

In de komende tijd zullen ongetwijfeld nieuwe en andere investeringen naar voren komen. 
Plannen voor accommodaties zullen vertraging oplopen, dan wel versneld uitgevoerd 
moeten worden. Ook zal blijken of er voldoende geld, dan wel te weinig of teveel geld 
beschikbaar is. 

- De raad wil daarom jaarlijks evalueren en zo nodig het Integraal Sportaccommodatieplan 
bijstellen. 

Besluit: 

Aan het voorgestelde raadsbesluit toe te voegen: 

- De raad evalueert jaarlijks het Integraal Sportaccommodatieplan. 

Fractieleden Lijst Groen Noordenveld 



17;a-ci—d.rd- 	;Z. -76 

Bealuit: ao 

tin an ene-, Amendement 

De raad van de gemeente Noordenveld, 

In vergadering bijeen op 26 februari 2020; 

Gelezen het voorstel van het college van Burgemeester en Wethouders met 
betrekking tot het vaststellen van het Integraal Sportaccommodatieplan (hierna het 
ISAP); 

Overwegende dat: 

- Toegankelijkheid in algemene zin voor de gemeenschap en daarmee voor de 
gemeente op grond van maatschappelijke aspecten en nationale en 
internationale verplichtingen een belangrijk aandachtsveld is; 

- Toegankelijkheid in het ISAP als mede-leidend uitgangspunt is verwoord in 
paragraaf 3.2.3. Daarin zijn de verschillende aspecten omschreven, waarbij 
aandacht is voor zowel de actieve als de passieve sportbeoefening; 
In de uitgangspunten voor de investeringen op pagina 14 van het ISAP echter 
toegankelijkheid niet uitdrukkelijk is benoemd; 
De gemeente bij toetsing van investeringsplannen toegankelijkheid echter wel 
uitdrukkelijk dient mee te wegen; 

- Het daarom wenselijk aan de kaders op pagina 14 dit punt toe te voegen; 

Besluit: 

Het ISAP op pagina 14 te wijzigen door het toevoegen van een nieuw punt 3 en wel 
als volgt: 

3. Onze bijdrage leidt, waar nodig, tot een verbetering dan wel vergroting van de 
toegankelijkheid van sportaccommodaties voor actieve dan wel passieve 
sportbeoefening. Bij twijfel over de kwaliteit van de toegankelijkheid van een 
accommodatie zal advies worden ingewonnen bij Toegankelijk Noordenveld' 

en 

De overige uitgangspunten te vernummeren in die zin dat de nummers 3 tot en met 
10 worden vernummerd als 4 tot en met 11. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Roden, 26 februari 2020, 

De fracties van PvciA/Groen Links, .... 
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Motie accommodatie V.V. Peize 

te behandelen in de raadsvergadering van 26 februari 2020 bij agendapunt 5.1, Integraal 
Sportaccommodatieplan 

De raad van de gemeente Noordenveld, in vergadering bijeen, 

Constaterende dat: 

- Er in het ISAP geen concrete bedragen zijn begroot voor het realiseren van een nieuwe 
accommodatie voor V.V. Peize; 

- De urgentie hoog is. 

Overwegende dat: 

- In het in het raadsvoorstel genoemde Integraal Sportaccommodatieplan Noordenveld wordt 
vermeld dat in 2020 een besluit genomen wordt over investeren in een clubgebouw voor 
VV Peize, gekoppeld aan de naastgelegen sporthal; 

- V.V. Peize al jaren bezig is met het realiseren van een nieuwe accommodatie; 
Er wordt samengewerkt met verschillende sportverenigingen en andere partijen zoals de 
kinderopvang; 
Er separaat aan het ISAP een voorstel komt voor de bekostiging van de accommodatie van 
V.V. Peize, waarbij de dekking deels in het ISAP wordt gevonden. 

Besluit het college te vragen: 

- Om bij de besteding van de overige gelden die nog niet toebedeeld zijn in het ISAP, de 
accommodatie van V.V. Peize de hoogste prioriteit te geven en ervoor zorg te dragen dat 
de raad in september 2020 een afgerond voorstel ontvangt voor investeren in een 
clubgebouw van V.V. Peize. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Namens de fractie van Gemeentebelangen en Lijst Groen Noordenveld 



MOTIE 

Besluit: au4 com .. 

zaaknummer: 514848 	.2-0 V 00 

Le3ef) (L60) 

Is 

Betreft 	: Multifunctioneel complex/ sportcampus Peize 

De raad van Noordenveld in vergadering bijeen op woensdag 26 1ebruari2020, 

Overwegende dat, 

in het kader van ISAP hele mooie plannen zijn ontwikkeld; 
de ontwikkeling van de sportinfrastructuur in Peize goeddeels een project is dat niet binnen 
het budgetkader van het ISAP is meegenomen; 
de vernieuwing van de sportvoorzieningen in Peize in een afzonderlijk voorstel (opgenomen 
in programmabegroting 2021) aan de raad wordt voorgelegd; 
de mogelijkheid aanwezig is om een extra stap te zetten met het doel om het beoogde 
complex/sportcampus multifunctioneler en toekomstgerichter te maken. 

Verzoeken het college te onderzoeken of, 

het zinvol is om het bestaande dorpshuis accommodatie te verschaffen in het te ontwikkelen 
complex; 
de plannen modulair (volgtijdig) kunnen warden opgesteld zodat er geen vertraging ontstaat 
en toevoegen dorpshuis aan het multifunctionele complex toch mogelijk is; 
of er op de locatie van het huidige dorpshuis woningbouw mogelijk is, waarbij de 
grondexploitatie-opbrengst kan warden gebruikt ter financiering van verplaatsing en 
nieuwbouw van het dorpshuis. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Fractie: CDA 
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